
 

STJØRDAL KOMMUNE  

 
Møteprotokoll 

 
Utvalg: Kommunestyret 
Møtested: Vektersalen, Kimen 
Møtedato: 22.08.2019 
Tidspunkt: 17:00  - 21:45  
Fra sak: PS 50/19 Til sak: PS 56/19 

 
Følgende faste medlemmer møtte: 
Navn Rep. Navn Rep. 
Ivar Vigdenes SP Ole Hermod Sandvik H 
Dorthea Elverum SP Rolf Charles Berg SP 
Odd Einar Friheim SP Oddvar Vigdenes SP 
Roar Brekken SP Hjørdis Kindem Thyholt SP 
Inger Vikan Svee SP Therese Horten SP 
Toril Sandvik AP Joar Atle Håve AP 
Ann-Inger Leirtrø AP Jan Inge Kaspersen AP 
Martha Richstad Berbu AP Erlend Sandstad Størseth AP 
Toril Irene Kringen AP Torger Størseth AP 
Erling Weydahl AP Inger J. O. Uthus AP 
Per Moen AP Stian Flobergseter AP 
May Britt Sørmo Ervik AP Einar Østereng AP 
Per Erik Moen AP Almira Canovic AP 
Geir Falck Anderssen H Ole Andreas Aftret H 
Renate Trøan Bjørshol H Veronica Lorentzen Drivstuen H 
Nelly Anita Lian FRP Bjørn Ole Håve FRP 
Leif Eggen V Ragna Straume V 
Annette Tollefsen Jensen KRF Anja Elisabeth Ristad SV 
Espen Myhr Grandalsmo R Tommy Reinås MDG 

 
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
Navn Rep. Navn Rep. 
Rune Larsen H Erik Bjørgum SP 
Ane Geving SP   

 
Følgende varamedlemmer møtte: 
Navn Møtte for Rep. 
Nils Norbotn Erik Bjørgum SP 
Tor Helge Forbord Slind Ane Geving SP 
Terje Sandaunet Johnsen Rune Larsen H 



 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Anne Kathrine Slungård 
Tore Rømo 
Hans Frederik Selvaag 
Ann Kristin Geving 
Roar Størset 
Albert Verhagen 
Jarle Førde  
Leif Roar Skogmo 
Preben Dahle 
Hanne Elin Ovesen 

Rådmann 
Etatsjef Teknisk Drift 
Etatsjef Omsorg 
Etatsjef Oppvekst 
Økonomisjef 
HR- Og Innovasjonssjef 
Etatsjef Kultur 
Spesialrådgiver 
Juridisk rådgiver 
Formannskapssekretær 

  
 
Møtet ble ledet av: 
 

Ivar Vigdenes 

Av medlemmer/varamedlemmer møtte 41 av 41 
 
 
Merknader: 
Møtet ble avholdt i Vektersalen, Kimen.  
 
Stjørdal kulturskole hadde innslag med piano og trompet i startet av møtet.  
 
Møtet er publisert og med skriftlig innkalling til hver enkelt representant.  
 
Ordføreren fremmet følgende endringer til sakslisten: 
FO 30/19 endres til interpellasjon, og er ikke spørsmål. 
FO 34/19 trekkes fra sakslisten, da sak PS 55/19 omhandler temaet. 
Enstemmig vedtatt.  
 
Til å godkjenne protokollen sammen med varaordfører og formannskapssekretær ble 
følgende valgt: Ann Inger Leirtrø (AP), Ole Andreas Aftret (H), og Terje Sandaunet 
Johnsen (H). 
 
 

 
 



 

Saksliste for Kommunestyret i møte 22.08.2019 

Utvalgs- 
saksnr Innhold 

U.off. Arkiv- 
saksnr 

 Saker til behandling   

PS 50/19 Finansiering Hjelset VBA  2018/9206 

PS 51/19 3-045 2. gangs behandling reguleringsplan Skatvalshaugen 
boligfelt - detaljplan 

 2016/3279 

PS 52/19 Revidering av forskrift om politivedtekt  2018/9230 

PS 53/19 Naboer AB, videreføring av aksjeeieravtale for perioden 
2020-2023 

 2008/6547 

PS 54/19 Suppleringsvalg - Nytt medlem i komite Levekår for resten 
av valgperioden 2015 - 2019 

 2015/6688 

PS 55/19 Høring - NVE's forslag til nasjonal ramme for vindkraft på 
land 

 2019/6304 

PS 56/19 1-251 Stjørdal sentrum 2. gangsbehandling  2012/5415 

 Interpellasjoner   

FO 27/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - Sikring 
av gravstøtter i Stjørdal kommune 

 2019/6386 

FO 28/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - Avviks 
- og kvalitetssystemet 

 2019/6381 

FO 29/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - 
Aktivitet for utviklingshemmede på Fides 

 2019/6384 

FO 30/19 Interpellasjon til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - 
Omsorg 

 2019/6382 

FO 31/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - 
Evaluering av ny spesialpedagogisk praksis ved Halsen 
ungdomsskole 

 2019/6390 

FO 32/19 Interpellasjon til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - 
skolemat 

 2019/6377 

FO 33/19 Interpellasjon til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - 
Stjørdal kommune en heltidskommune 

 2019/6378 

FO 34/19 Interpellasjon til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - 
Vindkraftutbygging 

 2019/6379 

 Saker til behandling   

PS 57/19 Godkjenning av protokoll   
 
 
 



Saker til behandling 

PS 50/19 Finansiering Hjelset VBA 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
1. Vedlagte Forprosjekt Nye Hjelset VBA, datert 4.7.2019, tas til etterretning. 

 
2. Rådmannen viderefører prosjektering og innhenting av anbud med tanke på 

ferdigstillelse i løpet av 1.halvår 2021, innenfor en budsjettramme på 90 mill. 
kroner (eks. mva) 
 

3. Rådmannen gis fullmakt til å inngå nødvendige kontrakter i henhold til forprosjekt 
og innenfor budsjettrammen. 

 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Ole Andreas Aftret (H) stilte spørsmål om sin habilitet, mor er nabo til søker.  
Aftret (H) fratrer under behandling av sin habilitet.  
Ordfører fremmet følgende forslag: 
Aftret (H) er inhabil jfr. Forvaltningslovens § 6 1 ledd, bokstav b. Enstemmig vedtatt. Nå 40 av 
41 medlemmer tilstede. 
 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt. 
 
Aftret (H) tiltrer etter behandling av saken. Nå 41 av 41 tilstede. 

Innstilling i Formannskapet - 22.08.2019 
4. Vedlagte Forprosjekt Nye Hjelset VBA, datert 4.7.2019, tas til etterretning. 

 
5. Rådmannen viderefører prosjektering og innhenting av anbud med tanke på 

ferdigstillelse i løpet av 1.halvår 2021, innenfor en budsjettramme på 90 mill. kroner 
(eks. mva) 
 

6. Rådmannen gis fullmakt til å inngå nødvendige kontrakter i henhold til forprosjekt og 
innenfor budsjettrammen. 

 

Behandling i Formannskapet - 22.08.2019  
Rådmannens forslag til innstilling enstemmig vedtatt. 
 

PS 51/19 3-045 2. gangs behandling reguleringsplan Skatvalshaugen boligfelt - detaljplan 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
I medhold av plan- og bygningslovens § 12-12 vedtas reguleringsplan 3-045 
Skatvalshaugen boligfelt (plan-ID 3-045), som vist på plankart sist revidert 28.05.2019, 
reguleringsbestemmelser sist revidert 31.05.2019 og planbeskrivelse sist revidert 
03.06.2019, med følgende justering; Plangrense justeres slik at o_SKV1 tas ut av 
plankartet. 
 



Bakgrunnen for justering av plangrensen:  
Dette er en tilpasning til eksisterende reguleringsplan 3-015 FV 39 Skatval sentrum, kryss 
E6 - G/S-veg, som regulerer fv. 6812 (tidligere fv. 39). 
 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Komite Plans innstilling enstemmig vedtatt. 

Innstilling i Komite plan - 26.06.2019 
I medhold av plan- og bygningslovens § 12-12 vedtas reguleringsplan 3-045 Skatvalshaugen 
boligfelt (plan-ID 3-045), som vist på plankart sist revidert 28.05.2019, 
reguleringsbestemmelser sist revidert 31.05.2019 og planbeskrivelse sist revidert 03.06.2019, 
med følgende justering; Plangrense justeres slik at o_SKV1 tas ut av plankartet. 
 
Bakgrunnen for justering av plangrensen:  
Dette er en tilpasning til eksisterende reguleringsplan 3-015 FV 39 Skatval sentrum, kryss E6 - 
G/S-veg, som regulerer fv. 6812 (tidligere fv. 39). 
 

Behandling i Komite plan - 26.06.2019  
Rådmannens forslag til innstilling enstemmig vedtatt. 

Rådmannens forslag til vedtak: 
I medhold av plan- og bygningslovens § 12-12 vedtas reguleringsplan 3-045 Skatvalshaugen 
boligfelt (plan-ID 3-045), som vist på plankart sist revidert 28.05.2019, 
reguleringsbestemmelser sist revidert 31.05.2019 og planbeskrivelse sist revidert 03.06.2019, 
med følgende justering; Plangrense justeres slik at o_SKV1 tas ut av plankartet. 
 
Bakgrunnen for justering av plangrensen:  
Dette er en tilpasning til eksisterende reguleringsplan 3-015 FV 39 Skatval sentrum, kryss E6 - 
G/S-veg, som regulerer fv. 6812 (tidligere fv. 39). 
 
 
 

PS 52/19 Revidering av forskrift om politivedtekt 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
Kommunestyret vedtar vedlagte politivedtekter. 
 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt. 

Vedtak i Formannskapet - 22.08.2019 
Kommunestyret vedtar vedlagte politivedtekter. 
 

Behandling i Formannskapet - 22.08.2019  
Rådmannens forslag til vedtak enstemmig vedtatt. 



Rådmannens forslag til vedtak/innstilling: 
Kommunestyret vedtar vedlagte politivedtekter. 
 

PS 53/19 Naboer AB, videreføring av aksjeeieravtale for perioden 2020-2023 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
Stjørdal kommune vil videreføre eierskapet i Naboer AB innenfor rammene av framlagt 
aksjeeieravtale for perioden 2020-2023. 

 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt. 

Innstilling i Formannskapet - 22.08.2019 
Stjørdal kommune vil videreføre eierskapet i Naboer AB innenfor rammene av framlagt 
aksjeeieravtale for perioden 2020-2023. 

 

Behandling i Formannskapet - 22.08.2019  
Rådmannens forslag til innstilling enstemmig vedtatt. 

Uttalelse i Komite kultur, næring og miljø - 20.08.2019 
Stjørdal kommune vil videreføre eierskapet i Naboer AB innenfor rammene av framlagt 
aksjeeieravtale for perioden 2020-2023. 
 

Behandling i Komite kultur, næring og miljø - 20.08.2019  
Rådmannens forslag til innstiling enstemmig vedtatt. 
 

Rådmannens forslag til innstilling: 
 
Stjørdal kommune vil videreføre eierskapet i Naboer AB innenfor rammene av framlagt 
aksjeeieravtale for perioden 2020-2023. 

 

PS 54/19 Suppleringsvalg - Nytt medlem i komite Levekår for resten av valgperioden 2015 
- 2019 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
Som nytt medlem i komite Levekår for resten av valgperioden 2015 – 2019 velges: 
Annette T. Jensen (KRF) 
 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt. 



Innstilling i Formannskapet - 22.08.2019 
Som nytt medlem i komite Levekår for resten av valgperioden 2015 – 2019 velges: 
Annette T. Jensen (KRF) 

Behandling i Formannskapet - 22.08.2019  
Annette T. Jensen (KRF) fremmet følgende forslag: 
 
Annette T. Jensen (KRF) 
 
Rådmannens forslag til innstilling enstemmig vedtatt. 
Jensen (KRF) forslag enstemmig vedtatt. 

Rådmannens forslag til vedtak/innstilling: 
Som nytt medlem i komite Levekår for resten av valgperioden 2015 – 2019 velges: 
 
 
 

PS 55/19 Høring - NVE's forslag til nasjonal ramme for vindkraft på land 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
1. Stjørdal kommune er positiv til at det er utarbeidet forslag til en samla vurdering 

for aktuelle områder for vindkraft i Norge. Det er foretatt grundige vurderinger, 
Stjørdal savner imidlertid vurderinger  i vårt område mht friluftsliv, verneområder 
mv. se pkt 2.  
 

2. Aktuelle områder i Stjørdal i område 47 er svært viktige friluftsområder med 
Nevra  naturreservat og  Skarvan/Roltdalen nasjonalpark innafor grensene. Det 
arbeides med oppretting av ytterligere 2 naturreservat, Rennen og Leksa innafor 
områdegrensene.  
 
Området er svært mye benyttet som frilufts- og idrettsområde med det regionale 
skianlegget Selbuskogen skisenter som det mest sentrale. Det er et omfattende 
løype- og sti-nett, mye hyttebebyggelse spesielt i Ytteråsenområdet, flere 
fjellstyrehytter og området er mye benyttet som inngang til Sylan/Roltdalen 
fjellområde med flere turistforeningshytter. Grenseområdet mot Vennafjellet i 
Malvik kommune er mye brukt med et godt løypenett og flere hytter med servering 
i skisesongen, Nevraområdet mot Malvik er også et populært turområde.  
Kommunens drikkevannsforsyning ligger midt i området i Stjørdal og har 
restriksjoner i kommuneplanens arealdel for nedslagsfeltet.l  
 

3. Stjørdal kommune slutter seg til Trøndelag fylkestings vedtak i sak 58/19 hvor det 
gås mot ytterligere vindkraftutbygging på land i Trøndelag.  

 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Espen Myhr Grandalsmo (Rødt) fremmet følgende tilleggsforslag: 
 



Stjørdal kommunestyre ber Olje- og energidepartementet fjerne kommunens områder fra 
nasjonal ramme for vindkraft på bakgrunn av konflikt med reindrift og store natur- og 
friluftslivsverdier. 
 
Formannskapets innstilling pkt. 1 enstemmig vedtatt. 
Formannskapets innstilling pkt. 2 enstemmig vedtatt. 
Formannskapets innstilling pkt. 3 enstemmig vedtatt. 
 
Grandalsmo (Rødt) forslag falt 18 stemmer mot 23 stemmer.  

Innstilling i Formannskapet - 22.08.2019 
1. Stjørdal kommune er positiv til at det er utarbeidet forslag til en samla vurdering for 

aktuelle områder for vindkraft i Norge. Det er foretatt grundige vurderinger, Stjørdal 
savner imidlertid vurderinger  i vårt område mht friluftsliv, verneområder mv. se pkt 2.  
 

2. Aktuelle områder i Stjørdal i område 47 er svært viktige friluftsområder med Nevra  
naturreservat og  Skarvan/Roltdalen nasjonalpark innafor grensene. Det arbeides med 
oppretting av ytterligere 2 naturreservat, Rennen og Leksa innafor områdegrensene.  
 
Området er svært mye benyttet som frilufts- og idrettsområde med det regionale 
skianlegget Selbuskogen skisenter som det mest sentrale. Det er et omfattende løype- og 
sti-nett, mye hyttebebyggelse spesielt i Ytteråsenområdet, flere fjellstyrehytter og 
området er mye benyttet som inngang til Sylan/Roltdalen fjellområde med flere 
turistforeningshytter. Grenseområdet mot Vennafjellet i Malvik kommune er mye brukt 
med et godt løypenett og flere hytter med servering i skisesongen, Nevraområdet mot 
Malvik er også et populært turområde.  Kommunens drikkevannsforsyning ligger midt i 
området i Stjørdal og har restriksjoner i kommuneplanens arealdel for nedslagsfeltet.l  
 

3. Stjørdal kommune slutter seg til Trøndelag fylkestings vedtak i sak 58/19 hvor det gås 
mot ytterligere vindkraftutbygging på land i Trøndelag.  

 

Behandling i Formannskapet - 22.08.2019  
Rådmannens forslag til innstilling enstemmig vedtatt. 

Uttalelse i Komite kultur, næring og miljø - 20.08.2019 
1. Stjørdal kommune er positiv til at det er utarbeidet forslag til en samla vurdering for 

aktuelle områder for vindkraft i Norge. Det er foretatt grundige vurderinger, Stjørdal 
savner imidlertid vurderinger i vårt område mht friluftsliv, verneområder mv. se pkt 2.  
 

2. Aktuelle områder i Stjørdal i område 47 er svært viktige friluftsområder med Nevra 
naturreservat og  Skarvan/Roltdalen nasjonalpark innafor grensene. Det arbeides med 
oppretting av ytterligere 2 naturreservat, Rennen og Leksa innafor områdegrensene.  
 
Området er svært mye benyttet som frilufts- og idrettsområde med det regionale 
skianlegget Selbuskogen skisenter som det mest sentrale. Det er et omfattende løype- og 
sti-nett, mye hyttebebyggelse spesielt i Ytteråsenområdet, flere fjellstyrehytter og 
området er mye benyttet som inngang til Sylan/Roltdalen fjellområde med flere 
turistforeningshytter. Grenseområdet mot Vennafjellet i Malvik kommune er mye brukt 



med et godt løypenett og flere hytter med servering i skisesongen, Nevraområdet mot 
Malvik er også et populært turområde.  Kommunens drikkevannsforsyning ligger midt i 
området i Stjørdal og har restriksjoner i kommuneplanens arealdel for nedslagsfeltet.  
 

3. Stjørdal kommune slutter seg til Trøndelag fylkestings vedtak i sak 58/19 hvor det gås 
mot ytterligere vindkraftutbygging på land i Trøndelag.  

 

 

Behandling i Komite kultur, næring og miljø - 20.08.2019  
Punktvis votering:  
Rådmannens innstilling til forslag pkt 1:   Enstemmig vedtatt 
Rådmannens innstilling til forslag pkt 2:  Enstemmig vedtatt.  
Rådmannens innstilling til forslag pkt 3:  Vedtatt med 7 stemmer mot 2 stemmer.  
 

Rådmannens forslag til innstilling: 
4. Stjørdal kommune er positiv til at det er utarbeidet forslag til en samla vurdering for 

aktuelle områder for vindkraft i Norge. Det er foretatt grundige vurderinger, Stjørdal 
savner imidlertid vurderinger  i vårt område mht friluftsliv, verneområder mv. se pkt 2.  
 

5. Aktuelle områder i Stjørdal i område 47 er svært viktige friluftsområder med Nevra  
naturreservat og  Skarvan/Roltdalen nasjonalpark innafor grensene. Det arbeides med 
oppretting av ytterligere 2 naturreservat, Rennen og Leksa innafor områdegrensene.  
 
Området er svært mye benyttet som frilufts- og idrettsområde med det regionale 
skianlegget Selbuskogen skisenter som det mest sentrale. Det er et omfattende løype- og 
sti-nett, mye hyttebebyggelse spesielt i Ytteråsenområdet, flere fjellstyrehytter og 
området er mye benyttet som inngang til Sylan/Roltdalen fjellområde med flere 
turistforeningshytter. Grenseområdet mot Vennafjellet i Malvik kommune er mye brukt 
med et godt løypenett og flere hytter med servering i skisesongen, Nevraområdet mot 
Malvik er også et populært turområde.  Kommunens drikkevannsforsyning ligger midt i 
området i Stjørdal og har restriksjoner i kommuneplanens arealdel for nedslagsfeltet.l  
 

6. Stjørdal kommune slutter seg til Trøndelag fylkestings vedtak i sak 58/19 hvor det gås 
mot ytterligere vindkraftutbygging på land i Trøndelag.  
 

PS 56/19 1-251 Stjørdal sentrum 2. gangsbehandling 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
Områderegulering 1-251 Stjørdal sentrum med tilhørende plankart datert 03.06.2019, 
reguleringsbestemmelser datert 11.07.2019 og beskrivelse datert 11.07.2019 vedtas jamfør 
plan- og bygningsloven § 12-12, med følgende endringer: 
 
Reguleringsbestemmelsene side 15  
Pkt.  3.2.17 BS 17  

1. Det tillates ikke bolig i 1-2 etasje endres til «det tillates ikke bolig i 1 etasje». 



2. Parkeringsdekning for bolig endres til 0,8 - 1,3 p plasser PR enhet 
 

3. Notatet fra Rådmann pkt. 6.8.1 veier  
            Avsnitt 2 og 3 fjernes 

 
4. BS 24 og BS 25 får et parkeringskrav for bolig på 0,4 – 1,3 

 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Rådmannen delte ut notat: «Høringsmerknad fra Meierivegen 10,12A og B i saksframlegget til 
områderegulering 1-251 Stjørdal sentrum 2.gangsbehandling» datert 22.08.2019 og Brev datert 
29.06.2019 fra Meierivegen 10, 12 A og B. 
 
Torger Størseth (AP) fremmet følgende forslag på vegne av AP: 
 
Stjørdal sentrum bestemmelser, punktene: 
 
1).  2.5 Uteoppholdsareal - vedtas som i Rådmannens forslag til revisjon etter høring (s.6 og 7).  
 
2).  2.7 Leilighetsstørrelser - vedtas som i Rådmannens forslag til revisjon etter høring (s.9).  
 
3).  2.9 Lysforhold - vedtas som i Rådmannens forslag til revisjon etter høring (s.9).  
 
4).  3 Bestemmelser til arealformål over bakken - vedtas som i Rådmannens forslag til revisjon 
etter høring, s.12-22, med følgende presiseringer og endringer:  
 
 *Kinogata stenges ikke. Rådmannen forslag beholdes for BS 10+BS11+BS18 og BS20, men i 
BS20 tillates bygg for bevaring (Løvsetstua) flyttet innenfor planområde BS20, eller til annet 
egnet sted innenfor sentrumsplanen avsatt til hensynssone bevaring. Dette markeres i kartet.  
 *I BS4 mot krysset Ole Vigs gate/Søndre gate tillates bygningsvolumet, inkludert balkonger, å 
krage ut inntil 2 m utover byggegrense minimum 3,5 m over bakken.  
 *BS28 beholdes som rådmannens forslag, som innebærer bevaring av Spendegården. Dette 
markeres i kartet.   
 *Følgende foreslåtte bevaringer i rådmannens forslag tas ut av bestemmelsene og kartet: BS17, 
BS3O, BS33, Stokkanv.1 i BS25, Kjøpmannsgata 49 i BS26.  
 *Utkraginger beholdes som beskrevet i innstillinga: «Det tillates utkraging av bygningskroppen 
i hjørne i kryss. Det skal være minimum 3,5 m klaring fra terreng, og fasaden skal følge samme 
linje som tilliggende byggegrense.»  
 
5). Ned/oppkjøringsrampene i Stokmovegen: SPH14 og SPH15 og SKH 1 og SKH2 fjernes i 
forslaget 1-251 Stjørdal sentrum – bestemmelser, og tas også ut av kartet. Bussholdeplassene 
beholdes i Stokkmovegen som i rådmannens opprinnelige forslag.  
 *Jfr. Forslaget 3.5.13, s.21: «Formål: Området skal benyttes til felles nedkjøringsrampe for 
BS11 og BS12.»  
 *Og jfr. Forslaget «6.8.6 SPH14, SPH15 Det skal etableres bussholdeplass på SKH1 og SKH2 
før dagens bussholdeplass på SPH14 og SPH15 stenges.»  
 
 
6). 6.8 Rekkefølgekrav knyttet til enkeltområder - vedtas som i Rådmannens forslag til revisjon 
etter høring, s.24. 
 
Espen Myhr Grandalsmo (Rødt) fremmet følgende forslag: 



 
Forslag fra Rødt Stjørdal: 
• Sør for Kjøpmannsgata reguleres det for 2 etasjer (inntrukket til 1 mot gata) og 3 etasjer 

vest for Torget (inntrukket til 2 mot torget). 
• Det reguleres ikke for bolig mot E14, herunder BS33, BS34 og BS35 
• Nytt kryss/rundkjøring Stokkanvegen - E14 etableres ikke. 
 
Komite Plans innstilling 1. avsnitt enstemmig vedtatt. 
Komite plans innstilling pkt. 1 vedtatt med 25 stemmer mot 16 stemmer.  
Komite plans innstilling pkt. 2 enstemmig vedtatt. 
Komite plans innstilling pkt. 3 vedtatt med 23 stemmer mot 18 stemmer. 
Komite plans innstilling pkt. 4 vedtatt med 23 stemmer mot 18 stemmer.  
Grandalsmo (Rødt) forslag kulepkt. 1 falt med 39 stemmer mot 2 stemmer. 
Grandalsmo (Rødt) forslag kulepkt. 2 falt med 39 stemmer mot 2 stemmer. 
Grandalsmo (Rødt) forslag kulepkt. 3 falt med 39 stemmer mot 2 stemmer. 
 
Størseths (AP) forslag pkt. 1 falt med 23 stemmer mot 18 stemmer. 
Størseths (AP) forslag pkt. 2 falt med 23 stemmer mot 18 stemmer. 
Størseths (AP) forslag pkt. 3 falt med 23 stemmer mot 18 stemmer. 
Størseths (AP) forslag pkt. 4 falt med 23 stemmer mot 18 stemmer. 
Størseths (AP) forslag pkt. 5 falt med 23 stemmer mot 18 stemmer. 
Størseths (AP) forslag pkt. 6 falt med 23 stemmer mot 18 stemmer. 
 

Innstilling i Komite plan - 14.08.2019 
Områderegulering 1-251 Stjørdal sentrum med tilhørende plankart datert 03.06.2019, 
reguleringsbestemmelser datert 11.07.2019 og beskrivelse datert 11.07.2019 vedtas jamfør plan- 
og bygningsloven § 12-12, med følgende endringer: 
 
Reguleringsbestemmelsene side 15  
Pkt.  3.2.17 BS 17  

1. Det tillates ikke bolig i 1-2 etasje endres til «det tillates ikke bolig i 1 etasje». 

2. Parkeringsdekning for bolig endres til 0,8 - 1,3 p plasser PR enhet 
 

3. Notatet fra Rådmann pkt. 6.8.1 veier  
            Avsnitt 2 og 3 fjernes 

 
4. BS 24 og BS 25 får et parkeringskrav for bolig på 0,4 – 1,3 

 

Behandling i Komite plan - 14.08.2019  
Torgeir Størseth (AP) fremmet følgende forslag: 
 
Stjørdal sentrum bestemmelser, punktene: 

 2.5 Uteoppholdsareal vedtas som i Rådmannens forslag til revisjon etter høring (s.6 og 
7). 

 2.7 Leilighetsstørrelser vedtas som i Rådmannens forslag til revisjon etter høring (s.8). 
 2.9 Lysforhold vedtas som i Rådmannens forslag til revisjon etter høring (s.9).  
 3 Bestemmelser til arealformål over bakken vedtas som i Rådmannens forslag til 

revisjon etter høring, s.12-22, med følgende presiseringer: 



o Kinogata stenges ikke. Rådmannen forslag beholdes for BS 10+BS11+BS18 og 
BS20, men i BS20 tillates bygg for bevaring (Løvsetstua) flyttet innenfor 
planområde BS20, eller til annet egnet sted innenfor sentrumsplanen avsatt til 
hensynssone bevaring. Dette markeres i kartet. 

o I BS4 mot krysset Ole Vigs gate/Søndre gate tillates bygningsvolumet, inkludert 
balkonger, å krage ut inntil 2 m utover byggegrense minimum 3,5 m over 
bakken. 

o BS28 beholdes som rådmannens forslag, som innebærer bevaring av 
Spendegården. Dette markeres i kartet. 

o Følgende foreslåtte bevaringer i rådmannens forslag tas ut av bestemmelsene og 
kartet: BS17, BS3O, BS33, Stokkanv.1 i BS25, Kjøpmannsgata 49 i BS26. 

o Utkraginger beholdes som beskrevet i innstillinga: «Det tillates utkraging av 
bygningskroppen i hjørne i kryss. Det skal være minimum 3,5 m klaring fra 
terreng, og fasaden skal følge samme linje som tilliggende byggegrense.» 

 Ned/oppkjøringsrampene i Stokmovegen: SPH14 og SPH15 og SKH 1 og SKH2 fjernes 
i forslaget 1-251 Stjørdal sentrum – bestemmelser, og tas også ut av kartet. 
Bussholdeplassene beholdes i Stokkmovegen som i rådmannens opprinnelige forslag. 

o Jfr. Forslaget 3.5.13, s.21: «Formål: Området skal benyttes til felles 
nedkjøringsrampe for BS11 og BS12.»  

o Og jfr. Forslaget «6.8.6 SPH14, SPH15 Det skal etableres bussholdeplass på 
SKH1 og SKH2 før dagens bussholdeplass på SPH14 og SPH15 stenges.» 

 6.8 Rekkefølgekrav knyttet til enkeltområder vedtas som i Rådmannens forslag til 
revisjon etter høring, s.24. 

Geir Falck Anderssen (H) fremmet følgende forslag: 
 
Reguleringsbestemmelsene side 15  
Pkt.  3.2.17 BS 17  

1. Det tillates ikke bolig i 1-2 etasje endres til «det tillates ikke bolig i 1 etasje». 

 
2. Parkeringsdekning for bolig endres til 0,8 - 1,3 p plasser PR enhet 

 
3. Notatet fra Rådmann pkt. 6.8.1 veier  

            Avsnitt 2 og 3 fjernes 
 

4. BS 24 og BS 25 får et parkeringskrav for bolig på 0,4 – 1,3 
 
 
Votering: 
AP forslag kulepunkt 1 falt med 5 stemmer mot 4 stemmer. 
AP forslag kulepunkt 2 falt med 5 stemmer mot 4 stemmer. 
AP forslag kulepunkt 3 falt med 5 stemmer mot 4 stemmer. 
AP forslag kulepunkt 4 falt med 5 stemmer mot 4 stemmer. 
AP forslag kulepunkt 5 falt med 5 stemmer mot 4 stemmer. 
AP forslag kulepunkt 6 falt med 5 stemmer mot 4 stemmer. 
 
Anderssens (H) forslag pkt. 1 enstemmig vedtatt. 
Anderssens (H) forslag pkt. 2 enstemmig vedtatt. 
Anderssens (H) forslag pkt. 3 vedtatt 7 stemmer mot 2 stemmer. 
Foreløpig votering: Anderssen (H) forslag pkt. 4 vedtatt med 5 stemmer mot 4 stemmer for 
Størseth (AP) forslag pkt.  



Endelig votering: Anderssens (H) forslag pkt. 4 enstemmig vedtatt. 
 
Rådmannens forslag til innstilling med vedtatte endringer vedtatt 5 stemmer mot 4 stemmer. 

Rådmannens forslag til innstilling: 
Områderegulering 1-251 Stjørdal sentrum med tilhørende plankart datert 03.06.2019, 
reguleringsbestemmelser datert 11.07.2019 og beskrivelse datert 11.07.2019 vedtas jamfør plan- 
og bygningsloven § 12-12. 
 
 
 



Interpellasjoner 

FO 27/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - Sikring av gravstøtter i 
Stjørdal kommune 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Ordføreren besvarte spørsmålet: 
 
Ordfører,  
På kommunens gravplasser er det stående ca. 14500 gravminner. Vi vet av erfaring, også 
innenfor egen kommune, at disse har kunnet utgjøre en fare for liv og helse for barn ved velting 
tidligere. Samtidig som vi også har hatt tilfeller av gravstøtteskjending i form av fysisk velting 
så sent som på 2000-tallet. 
 
Det er Stjørdal kirkelige fellesråd som har ansvaret for forvaltning og drift av gravplasser i 
kommunen. 
 
Generelt om krav til sikring av gravminner kan man si følgende: 

- Ihht produktkontrolloven er alle gravminner solgt etter 1983 pålagt å være sikret ved 
salg. Dette ansvaret påhviler selger. 

- Gravferdsforskriften av 1997 § 24 setter krav til sikring av gravminner 
o § 24.Sikring 

Stående gravminne i stein skal festes til fundament i stein med to 15 cm lange og 
12 mm tykke rustfrie bolter. 
Fundament skal ha en form og en størrelse som sikrer at gravminnet står stabilt 
og skal i bunnen ha en anleggsflate som er dobbelt så bred som gravminnets 
tykkelse. Fundamentet kan være opptil 10 cm lengre enn gravminnets bredde. 
Gravminne som er mer enn 60 cm høyt skal ha en fundamentdybde som utgjør 
minst 20 % av gravminnets høyde over bakken. Fundament skal ikke være synlig 
over bakken. 

- Samme forskrift § 20 3.ledd sier noe om eierskap til gravminne 
o § 20.Merking av grav 

På fri grav som ikke er anonym grav og på festet grav og gravsted kan det 
plasseres gravminne. Med gravminne forstås minnesmerke med navn og data på 
den gravlagte. Det skal som regel bare plasseres ett gravminne på hvert gravsted. 
Andre minnesmerker enn gravminner kan bare plasseres på gravplass dersom 
bispedømmerådet gir samtykke til det. 
Fester av grav eller ansvarlig for fri grav er eier av vedkommende gravminne 

- Samme forskrift § 26 sier noe om ansvaret for gravminnet 
o § 26.Ansvar 

Eieren er ansvarlig for at gravminne ikke er i forfall, til sjenanse eller til fare for 
dem som ferdes på gravplassen. Når fellesrådet finner det nødvendig, skal eieren 
varsles med pålegg om å bringe gravminnet i overensstemmelse med de krav som 
er stilt i forskrift og vedtekter. Dersom eieren unnlater å etterkomme slikt pålegg 
eller det er uvisst hvor eieren befinner seg, kan fellesrådet sette i verk tiltak som 
er nødvendig for å bringe gravminnet i orden, herunder fjerne gravminnet. 

 
Selv om alle stående gravminner i Stjørdal ble sikret eller fjernet senest 2004 og alle gravminner 
montert etter dette fyller krav om sikring, har Kirkelig fellesråd jevnlige rutiner for både kontroll 
av fester og oppfølging av de gravminner som ikke har fester. 
 



Alle nye gravsted har en frigravperiode på 20 år. Etter dette kan et gravsted festes videre om 
ønskelig. Festeperioden i Stjørdal kommune er på 10 år, så over en 10-årsperiode får man 
kontrollert eierskap til alle stående gravminner i kommunen.  
 
Ved utsending av festeavgiften blir denne listen datavasket mot folkeregisteret og man får 
oversikt over alle gravsted med festeforfall som ikke har fester. Disse blir da gjennomgått 
manuelt mot folkeregisteret på søk etter etterkommere som naturlig skal overta festet. Disse blir 
så tilskrevet og kontaktet. De gravsted som gjennom denne prosessen ikke får noen ny fester blir 
slettet og gravminnet fjernes. 
 
I noen få tilfeller bevares gravminnet og det er da Stjørdal kirkelige fellesråd som overtar 
festeansvaret. Dette gjelder per i dag 25 gravminner i kommunen. 
 
Disse rutinene gjør at Kirkelig fellesråd har en god oversikt over alle festere til de stående 
gravminner. Kirkelig fellesråd har dyktige medarbeidere på driftsavdelingen som har god 
oversikt over gravplassene generelt, og man blir også jevnlig kontaktet dersom noen andre 
oppdager egne eller andres gravminner som virker løse eller usikret. Dersom eier selv ikke kan 
eller vil utføre oppretting og sikring kan Kirkelig fellesråd gjøre dette på timebasis eller fester 
kan kjøpe denne tjenesten fra andre firma, bl.a. Trondheim steinindustri eller andre godkjente 
firma. 
 
Generelt kan man si at kommunens gravplasser er godt vedlikeholdt og følges godt opp. Likevel 
er det vanskelig til enhver tid å si med sikkerhet at alle festere overholder sine forpliktelser ift 
krav om sikring og vedlikehold av gravminner. Ved mistanke om usikret gravminne ønsker 
Stjørdal kirkekontor at man tar direkte kontakt til kontoret slik at de får fulgt dette opp på en god 
måte. 
 
Når det gjelder gravstøtteskjending er det vanskelig å se for seg tiltak som kan garantere mot 
dette fullstendig. Heldigvis er det noen år siden forrige gang man var utsatt for noe slikt i 
Stjørdal. 
 

FO 28/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - Avviks - og kvalitetssystemet 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Rådmannen besvarte spørsmålet: 
 
Totalt for kommunen de siste 12 måneder er det meldt inn 1078 avvik i avvikssystemet. 
Avvikene omfatter både prosedyreavvik, uønsket hendelse, nødrett/nødverge, medikamentavvik 
og vold og trusler. 
951 av avvikene som er registrert i avvikssystemet kom fra Etat omsorg. I tillegg til disse 
avvikene er det registrert 547 brukerrelaterte avvik i fagsystemet Profil. Noen av disse avvikene 
er meldt i både avvikssystemet og Profil. Det er en dobbeltføring som vi i dagens system ikke 
klarer å luke ut. 
 
I Etat oppvekst er det registrert 73 avvik. 
Til sammenligning ble det i forrige året meldt in 1737 avvik. 1510 av disse er registrert av Etat 
omsorg, 107 av Etat oppvekst og 20 av Etat teknisk drift. Også det året var det en del 
dobbelføringer i avvikssystemet og Profil. 
 



Til sammenligning, hadde Trondheim kommune i 2018 15 530 registrerte avvik. Dersom man 
forutsetter at registrerte avvik er en mulighet for forbedring, tilsier størrelsen på kommunen at 
Stjørdal kommune burde hatt mer enn dobbelt så mange registrerte avvik. 

 
Stjørdal kommunes kvalitetssystem har ikke muligheter til automatisk å fange opp om et avvik 
er brudd på arbeidsmiljøloven. En eventuell oppsummering av dette vil kreve en manuell og 
tidkrevende gjennomgang og vurdering av alle avvik som er registrert. 

 
Innen Virksomhet for hjemmetjeneste er det 410 registrerte avvik. 

 
Stjørdal kommune er sammen med de øvrige kommunene i Værnesregionen i prosess med å 
anskaffe og ta i bruk et nytt Kvalitetssystem. Informasjonsmøtene hvor leverandørene kan 
presentere sitt system er planlagt i begynnelsen av september. 8 leverandører har så langt meldt 
sin interesse. Rett deretter vil vi kunne gjennomføre innkjøpsprosessen.  Uten uforutsette 
hendelser vil systemet være fullt i bruk i begynnelsen av 2020, i tråd med rådmannens svar 
under behandling av interpellasjonen i forrige kommunestyremøte. I prosessen med 
implementeringen av det nye Kvalitetssystemet jobbes det tverrfaglig og med høy grad av 
forankring, samt bevisstgjøring på alle nivå for å skape en best mulig forståelse av hva et 
kvalitetssystem er og hva det skal brukes til. 
 

FO 29/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - Aktivitet for 
utviklingshemmede på Fides 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Rådmannen besvarte spørsmålet; 
 
Ordfører, 
Utredningen NOU 2016:17 sier at det vil være viktig at kommunene prioriterer og legger til rette 
for deltakelse i arbeidslivet til unge som er i overgangen fra skole til jobb. Dette bør også være 
førende for tildeling av dagtilbudsplasser.  
 
I Stjørdal kommune er både arbeidsmarkedstiltak som VTA/VTO og dagtilbud i hovedsak 
delegert til og organisert av Fides AS. Arbeidsmarkedstiltakene organiseres av avdeling VTA 
Værnesgata, og dagtilbudsplasser av avdeling IKS.  Andre tiltak som Aktivitetssenteret og Akk 
og Ved (ved-arbeid), organiseres av kommunen selv. I tillegg benyttes Inn- på- tunet tjenester i 
noen grad. Mange personer har også annen type tjenester med vekt på fysisk aktivitet eller 
vedlikehold og opplæring i ulike ferdigheter.   
 
Arbeidsmarkedstiltakene er ikke vedtaksfestet og blir tildelt i et samarbeid mellom NAV, 
Stjørdal kommune og Fides. Dagtilbudsplass er vedtaksfestet og tildeles av Forvaltnings-
kontoret Værnesregionen. Pr i dag legges det individuelle vurderinger til grunn for hvor stor 
stillingsstørrelse den enkelte har, og hvor lenge hver enkelt deltaker står i stillingen.  
 
Ved å innføre en grense for når tilbudet skal reduseres og avsluttes, økes muligheten for å gi de 
yngste et godt og tilrettelagt dagtilbud. En måte å gjøre dette på kan være å innføre kriterier 
knyttet til alder. Dette vil bli vurdert i ny politisk sak. Kriterier for tildeling av dagtilbudsplasser 
ved Fides AS kan gi bedre tilrettelegging for unge som er i overgangen fra skole til jobb, og det 
vil gi større forutsigbarhet og likhet i tildeling av tjenestene. 
 
Rådmannen vil fremme en sak for politisk behandling i oktober 2019 der konsekvenser av 
endret tildeling av tilbud ved Fides vil bli belyst. 



 

FO 30/19 Interpellasjon til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - Omsorg 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
Interpellasjonen oversendes fagkomiteen 
 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Rådmannen besvarte interpellasjonen: 
 
Ordfører,  
Mange av pasientene, brukerne, beboerne ved våre bosentra, sykehjemmet og omsorgssenteret 
har omfattende hjelpebehov og mottar mange ulike omsorgstjenester. Også rundt om i 
hjemmene mottar mange innbyggere tjenester fra kommunen, trygghetsalarm, støttekontakt, 
hjemmehjelp, hjemmesykepleie osv. 
 
Etaten legger vekt på godt samarbeid med pårørende. Særlig viktig vil kontakten med pårørende 
være der brukeren har kognitiv svikt og utfordringer knyttet til hukommelse, sanseinntrykk, 
oppmerksomhet, adferd, følelser, språk osv. Her er pårørende en viktig ressurs. 
 
Kontakten med pårørende skjer ved besøk på f.eks. bosenteret, invitasjon til et møte, en prat på 
telefonen. I all hovedsak skjer dette på bosenteret med primærkontakten eller sykepleieren som 
kjenner brukeren best.  De fleste utfordringene pårørende opplever blir løst i dialog med 
nærpersonene av de ansatte ved de respektive bosentrene. Av og til vil det være aktuelt å ta opp 
saker med avdelingsleder, som er nærværsleder ved alle avdelinger og tjenesteområder. I noen 
saker blir virksomhetsleder koblet inn i saker, det kan være komplekse saker der pårørende 
opplever at kommunikasjonen i aktuelle avdeling er blitt vanskelig. Men her er det viktig at 
utfordringer håndteres og behandles på laveste nivå, dvs. nærmest brukeren i avdelingen, i 
enheten, i gruppa der brukeren bor eller mottar tjenester. 
 
Hvis det er komplekse saker som oppstår eller saker på systemnivå, så hender det at etatsjef eller 
rådgiver blir tatt med. Pårørende har selvsagt hele tiden selv mulighet til å kontakte lederne, 
avdelingsleder, virksomhetsleder eller etatsjef. Og det skjer av og til. Også da vil løsningen være 
å finne gode måter å håndtere utfordringen på i avdelingen sammen med de som har med 
brukeren i det daglige.  
 
Utfra prinsippet om å løse utfordringer på laveste omsorgsnivå så er vi betenkt over å etablere et 
system eller et ombud utenfor den aktuelle avdelingen der brukeren bor. I stedet kan vi styrke 
kommunikasjon med pårørende f.eks. gjennom bedre dialog med de som gir omsorgstjenester. 
 
Ved Fosslia omsorgssenter er det etablert en struktur med individuelle pårørendesamtaler 1 – 2 
ganger pr. år. Her møtes 2 ansatte og pårørende til beboeren. Det samtales om forhold som angår 
beboeren, helse og trivsel, interesser, aktivitet osv. Hvis det er ønskelig og særlige behov 
foreligger deltar også avdelingsleder i disse samtalene. Men primærkontakt til beboer og 
sykepleier er alltid med. Målet er å sikre at brukeren får en mest mulig individuelt tilpasset 
tjeneste, og at det er mulighet og rom for å gi tilbakemelding på tjenesten fra et 
pårørendeperspektiv. 
 
Det vil bli vurdert å etablere en struktur eller et system med dialogsamtaler/ dialogmøter også i 
de andre avdelingene i omsorgstjenesten for å bedre samarbeidet med pårørende. Selv om slike 



samtaler kan være ekstra viktig i forhold til beboere/brukere med kognitive utfordringer, så ser 
en at det også kan være nyttig overfor andre for å styrke pårørendekontakten. Dette må skje i 
full åpenhet og etter samtykke fra beboer/bruker. Dessuten så har en del beboere/brukere også 
ved våre bosentre varierende tilstand av kognitive ferdigheter. 
Jan Inge Kaspersen (AP) forslag: 
 

1. Kommunen oppretter en sentral pårørendekontakt som kan gi råd, veiledning og hjelp til 
de pårørende. 

 
Ordføreren fremmet følgende forslag: 
 
Interpellasjonen oversendes fagkomiteen 
 
Ordførerens forslag med vedtatt 23 stemmer mot 18 stemmer. 
 
 

FO 31/19 Spørsmål til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - Evaluering av ny 
spesialpedagogisk praksis ved Halsen ungdomsskole 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Rådmannen besvarte spørsmålet: 
 
Evalueringen vil bli gjort tilgjengelig for komite levekår den 24. september 2019 og 
kommunestyret den 3. oktober. 
 
 

FO 32/19 Interpellasjon til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - skolemat 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
Rådmannen bes utrede hvordan Stjørdal kommune kan innføre forsøk med 
foreldrefinansiert skolemat fra høsten 2020. 
 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Ordføreren besvarte spørsmålet: 
 
Ordfører, 
Svaret på denne interpellasjonen blir av politisk art, da også interpellasjonen som sådan er det. 
Rådmannens tilbakemelding til ordføreren i sakens anledning er kort. Den består av en foreløpig 
beregning som tilsier at et gratis skolemåltid for alle grunnskoleelever i Stjørdal ville kostet 17,4 
millioner kroner årlig, samt at dette ikke er noe som vil nå opp i prioriteringene til rådmannen i 
arbeidet med høstens budsjett. 
 
Det er da også et synspunkt jeg deler. Alternativ bruk av 17,4 millioner kroner årlig for Stjørdal 
kommune har etter ordførerens syn en mye større nytte anvendt på andre måter. Og etter mitt 
syn så gjelder dette for så vidt om vi skulle snakke om halvparten, eller bare noen få millioner 
kroner også. Vi har etter mitt syn større behov vi bør dekke, før vi begynner å subsidiere 
skolematen til kommunens elever. enten det gjelder innenfor eldreomsorgen, innholdet i skolen, 
eller for betjening av lånekostnader for nye og bedre skole- og omsorgsbygg. 
 



Det er da også utgangspunktet for at jeg har tatt til orde for å se etter alternative løsninger, 
ordfører. Løsninger som ikke skal koste kommunen noen penger, men som allikevel kan tenkes 
å være egnet til å gjøre hverdagen, enklere for folk, billigere for familier, og sunnere for elever. 
Om man kan få til dette, uten at det koster kommunen noen penger, så må jo dette være ekstra 
bra. Det er jo ikke et selvstendig poeng at noe skal koste penger, eller være dyrt, for at det skal 
kunne være bra eller representere et framskritt eller en forbedring. Så kan kommunen heller 
bruke pengene sine til å møte fellesskapets behov enten det gjelder flere aktivitører i 
eldreomsorgen, en bedre utbygd SFO/Kimensommerordning om sommeren, ny Halsen B eller 
andre ting som har høyere prioritet. 
 
Ordfører. Representanten fremsetter i tillegg til å gi uttrykk for at et skolemåltid bør være gratis 
for den som mottar skolemåltidet et forslag om at innføringen av et slikt måltid for alle 
kommunens skoler og elever bør skje nå, i form av et benkevedtak over bordet. I tillegg til 
uenigheten i sak så mener jeg dette bedre enn mye annet illustrerer forskjellen mellom oss to i 
synet på hvordan politikk virker- og bør fungere. 
 
La meg begrunne dette. 
 
Jeg bor på Tangmoen med et lærerpar som en av mine nærmeste naboer. De har overfor meg 
uttrykt stor skepsis til innføringen av et skolemåltid som sådan, enten det er betalt av kommunen 
eller foreldrene. De ville nok vært enda mer stussende til prioriteringen om kommunen skulle 
prioritere pengene hit, framfor på andre behov innenfor oppvekstsektoren – men deres 
grunnleggende skepsis er ikke minst også knyttet til selve gjennomføringen og 
implementeringen. 
 
La meg nevne kun noen eksempler, på spørsmål som de stiller meg i den anledning. 
• Når maten blir anbragt skolen. Hvem er det som skal gå og hente maten i en førsteklasse, 

hvor ingen av barna leser og kan finne den diettpakken for den eleven som har diett? 
• Hvordan skal avfallsmengdene håndteres, der hvor mange i dag har matbokser som 

brukes flere ganger?  
• Hvilke plastmengder vil dette tilbudet til 3000 elever generere? Hva er miljøregnestykket 

her? 
• Hva med alle de gangene elevene skal ut på ekskursjon eller andre steder? Og så er noen 
et annet sted når maten kommer til skolen? 
• Hva med alle de gangene elevene får noe de ikke liker - og ender med å kaste maten? Er 
det tenkt på håndtering av matsvinn i denne sammenheng? 
• Hva skjer den dagen en hel stor skole blir uten mat fordi leveransebilen har kjørt av 
veien på holka? Blir dette da nok en ting som lærerne må rydde pulten for å håndtere på 
bekostning av faglighet, når kommunen først har tatt på seg det ansvar å levere en vare (enten 
den er gratis eller ikke) og noe uforutsett oppstår? 
• Vil foreldrene ha tilbudet? Eller vil de heller foretrekke å sende favorittmåltidet slik de 
har gjort før enkelt og greit også framover? 
Og la meg for enkelhets skyld legge til noen selv også: 
• hvordan håndtere de private skolene i kommunen, leveranser hit, moms og 
konkurranseregelverk? 
• hvordan kan vi få utnyttet lokal matproduksjon i dette? og 
• hvordan kan vi sikre en pris eller kvalitet som treffer den enkelte godt nok til at vi kan 
forsvare tilbudet økonomisk gjennom volum, eller etisk gjennom fravær av matsvinn lite nok til 
at vi kan stå inne for tilbudet? 
 
Ordfører. Jeg tror videre representanten Kaspersen må erkjenne at det er noe helt annet å skulle 
rulle ut en slik ordning for 3200 elever på 14 ulike skoler enn det er for mye mindre kommuner 



å finne tilpassede løsninger i sitt lokalmiljø for noen få på færre. Bare det å dekke brøkdeler av 
en årlig kostnad på 17,4 millioner kroner (og som inkluderer både varekostnad og tilberedning) 
gjennom frivillige årsverk eller sponsing fra næringslivet ville i seg selv representere et bidrag 
fra disse som vi ikke har sett maken til i Stjørdal kommune tidligere. Husk da at hvis dette skal 
være et etablert system for noe så viktig som maten til ungene på skola, og som kommunen 
skulle ha ansvaret for, så måtte dette vedvare over tid, være driftssikkert, ivareta de krav som 
stilles for servering av mat – og samtidig være opprettholdbart over tid. Da tror jeg lite på at det 
hadde vært mulig med fullt av med ulike ordninger også, med vekslende ansvarlige osv. Hvor 
mye ville dét tatt av lærerne ute på skolenes tid, og som vi mener de kan bruke på fornuftigere 
ting (om vi er enige om det da)? 
Ordfører. Sånn sett handler ikke denne diskusjonen bare om gratis eller ikke - i det perspektivet 
er jeg i mot. Vi har viktigere ting å bruke millionene på i Stjørdal enn et gratis eller subsidiert 
skolemåltid. Spørsmålet jeg har reist er om vi gjennom kommunens sentralkjøkken kan etablere 
et tilbud, som til ingen nettokostnad for fellesskapet allikevel kan levere noe som er sunnere, 
enklere, billigere og mer miljøriktig enn i dag? Og er svaret «ja» - så er dét noe som etter mitt 
syn i ett enkelt ord kan kalles «fremskritt».  
 
Og det er også derfor jeg har sagt at vi bør 1) utrede dette, og 2) så igangsette et forsøksprosjekt. 
Det er også så langt vi er enige på borgerlig side. Hvis det skulle vise seg at for få foreldre vil 
være med på dette til at det bærer seg økonomisk f.eks, eller de praktiske hindringene som jeg 
har nevnt overfor ikke lar seg overkomme - eller enda viktigere (og den viktigste grunnen til at 
vi prøver ut ting FØR vi ruller det ut) noe uforutsett skulle dukke opp som vi ikke har tenkt på - 
ja så vil vi endre/tilpasse eller til og med snu. 
 
Interpellanten er sitert i media på at «Dette er det bare å vedta med et pennestrøk, og innføre 
tvert» så svarer jeg: «Nei: det er ikke det». Dette skal 1) utredes, 2) forsøkes, og så 3) evalueres 
for så å 4) ta det videre med den kunnskapen vi da får.  
 
Jeg tror dette vil lykkes med tilpasninger og endringer vi vil måtte gjøre som følge av både den 
kunnskapen vi får igjennom utredningen, og deretter gjennom forsøket. Men om jeg tar feil så 
vil jeg også til syvende og sist si: dette gikk ikke, jeg tok feil. Vi starter på noe nytt - eller 
kanskje vi til og med et helt annet prosjekt. For det er slik jeg tror samfunnet går fremover.  
 
Så oppsummert, ordfører: det jeg har lovt- og har forankret blant partier som representerer et 
flertall i dagens kommunestyre å få igjennom- er et egenbetalt tilbud som baserer seg på først 1) 
en utredning, og 2) et forsøksprosjekt før vi 3) evaluerer og tar stilling til hvordan vi går videre.  
 
Og ordfører: sett opp mot interpellantens forslag om her i dag å vedta et benkeforslag over 
bordet, om at dette bare skal være på plass i alle kommunens skoler fra neste høst, (uten 
kjennskap til de spørsmål jeg nevnte innledningsvis) er vel det knapt mer enn noe annet egnet til 
å illustrere forskjellen i synet på hvordan man bedriver en ansvarlig og trygg styring av 
kommunen, og som skritt for skritt tar oss videre - mellom meg og interpellanten. 
 
Så jeg vil takke interpellanten for interpellasjonen, og fremsette følgende alternative forslag til 
vedtak: 
Rådmannen bes utrede hvordan Stjørdal kommune kan innføre forsøk med foreldrefinansiert 
skolemat fra høsten 2020. 
 
Kaspersens (AP) forslag: 
 
1. Stjørdal kommune tar sikte på å innføre skolemat i alle skoler i 2020. 
 



2. Rådmannen bes undersøke muligheten for å tilby gratis skolemat etter samme modell 
som i Meråker med samarbeid med næringslivet og frivilligheten. 

 
3. Rådmannen bes ta høyde for kommunal delfinansiering i forslag til budsjett for 2020 for 

å kunne tilby en lav pris eller gratis skolemat. 
 
Kaspersen (AP) forslag pkt. 1 falt med 23 stemmer mot 18 stemmer. 
Kaspersen (AP) forslag pkt. 2 falt med 23 stemmer mot 18 stemmer.  
Kaspersen (AP) forslag pkt. 3 falt med 23 stemmer mot 18 stemmer. 
 
Ordførerens (SP) forslag vedtatt med 38 stemmer mot 3 stemmer. 

FO 33/19 Interpellasjon til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - Stjørdal kommune en 
heltidskommune 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
Rådmannen besvarte interpellasjonen: 
 
Ordfører, 
Totalt sett ble det så langt i år lyst ut 34 deltidsstillinger i kommunen. 
 
I Etat omsorg er det utlyst 26 heltidsstillinger, og 22 deltidsstillinger. Her er det ikke medregnet 
21 utlyste rekrutteringsstillinger siden disse skal regnes som deltidsstillinger. Av de 22 
deltidsstillinger er 4 stillinger lyst ut kun internt. 16 stillinger gjelder sykepleiere, 2 vernepleiere 
og 3 helsefagarbeidere. 
 
Bakgrunnen for midlertidig utlysing i Etat omsorg er varierende. I 1 tilfelle er det fordi de 
tildelte eksterne midlene for stillingen bare dekker en deltidsstilling. I 11 tilfeller gjelder det 
stillinger som nattevakt, som aldri er mer enn ca. 85%. I 5 tilfeller er midlertidig tilsetting etter 
eget ønske av den ansatte. Virksomhetslederne i Etat omsorg melder at flere avdelinger lager ny 
turnus og at de har fokus på heltid. 
 
Ved de øvrige etatene ble det totalt sett lyst ut 8 deltidsstillinger. Også her er årsaken til at 
stillingene ble lyst ut som deltidsstilling varierende. For eksempel førte et budsjettkutt til at 
stillingen som ernæringsfysiolog ble utlyst som 20%-stilling i stedet for 100%, og 30%-
stillingen som produsent ved Kulturskolen gjelder en ansatt som fikk utvidet en deltidsstilling til 
en heltidsstilling. En annen deltidstilsetting var etter eget ønske av den ansatte basert på 
personlige behov. Ved Etat oppvekst blir ikke-pedagogisk personale tilsatt i stillinger mindre 
enn 100% på grunn av skoleårets lengde. Dette gjelder 2 personer så langt i året. 
 
Å jobbe for en heltidskultur er en langsiktig og kontinuerlig prosess.  En forutsetning for 
endring er at alle berørte parter har en felles virkelighetsforståelse, et felles utfordringsbilde og 
et felles mål.   Da blir det også lettere å finne virkemidlene i fellesskap. Utvikling av 
heltidskultur innebærer store omstillinger. Rådmannen har satt ned en prosjektgruppe som skal 
jobbe med retningslinjer for heltid og deltid, og tiltak for å fremme en heltidskultur. 
Prosjektgruppen består av både ledere, tillitsvalgte og HR-rådgivere. I tråd med rådmannens 
uttalelse i et tidligere kommunestyremøte vil prosjektgruppens arbeid legges frem til politisk 
behandling i et kommunestyremøte høsten 2019. 
 
Leirtrø (AP) trekker sitt forslag til vedtak etter svar fra rådmannen. 



FO 34/19 Interpellasjon til ordføreren i kommunestyret 22.08.19 - Vindkraftutbygging 

Innstilling Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
 

Behandling i Kommunestyret - 22.08.2019  
 
 



Saker til behandling 

PS 57/19 Godkjenning av protokoll 

Vedtak i Kommunestyret - 22.08.2019 
 
Protokollen enstemmig vedtatt. 


